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A belgrádi Blic napilapban a közelmúltban az a hír jelent meg, hogy a határidő lejárta előtt – 29 másik községgel egyetemben – Magyar-
kanizsa elvégezte a létszámleépítést a közszférában, amiről hivatalosan is tájékoztatta a szerb kormányt. Nos, amint az a Dukai Annával, a 
Községi Közigazgatási Hivatal vezetőjével folytatott beszélgetésünk során kiderült, a hír csak részben igaz.

– A hírből annyi a valós, hogy tájékoztattuk a kormányt, de nem a létszámleépítésről, hanem arról, hogy községünkben nincs is szükség 
rá, mivel a kormányrendelettel engedélyezett 254 állandó foglalkoztatotthoz képest a Községi Közigazgatási Hivatalban, az önkormányzati 
alapítású közvállalatokban, gazdasági társaságokban, intézményekben és helyi közösségekben csak 232-en dolgoznak. Az érintett szerve-
zési egységek vonatkozásában a foglalkoztatottak maximális létszámát már korábban egy képviselő testületi határozatban szabtuk meg. 
Próbáltuk úgy meghatározni a szervezeti formákban alkalmazott dolgozók létszámát, hogy ott, ahol arra még szükség lehet, tudjanak új 
munkaerőt alkalmazni. Az önkormányzati szervezési egységek sorába a községi közigazgatás, a településrendezési és a kommunális köz-
vállalatok, néhány kft., valamint a Tisza Menti Információs Fejlesztési Központ, a Cnesa Oktatási és Művelődési Intézmény, a Regionális 
Kreatív Műhely, a József Attila Könyvtár, a Gyöngyszemeink Iskoláskor Előtti Intézmény és a Regionális Szakmai Pedagógus-továbbképző 
Központ tartozik. Közülük például a Komunalac Kommunális Közvállalatban jelenleg 26 meghatározatlan munkaidejű foglalkoztatott van, 
a rendeletünk azonban 30-at lát elő. Természetesen tudjuk, hogy ebben a cégben a harmincas létszám is kevés, de a közmunkaprogramon 
keresztül lehetősége van foglalkoztatni embereket, ha a munkafeladatok mennyisége megkívánja azt. A községi rendelet értelmében ezeknek 
a szubjektumoknak el kell készíteniük új munkahelyi besorolásukat, amelyet a Községi Tanács fogad majd el – nyilatkozta a hivatalvezető. 

Dukai Annától megtudtuk, hogy a Községi Közigazgatási Hivatalban elvégzett munkaerő-átcsoportosítással megoldották a munkafel-
adatok zavartalan végzését, de vár rájuk egy nagyon nagy munka, ami az épületek legalizációjára vonatkozó törvényből ered, emiatt viszont 
félő, hogy nem lesznek hozzá elegen.

– Ez a munka, melynek során nagyon sok épületet és egyéb objektumot kell nyilvántartásba vennünk, szakemberállomány szempontjából 
meghaladja jelenlegi lehetőségeinket. Noha az önkormányzat ideiglenesen külső szakembereket is alkalmazhat az ilyen és hasonló munka-
feladatok elvégzésére, a rendelkezések szerint minden ilyen esetben szigorúan fi gyelembe kell venni a községi költségvetésben erre a célra 
rendelkezésre álló eszközök nagyságát, ami nem biztos, hogy fedni tudja a külsősök költségeit – mondta Dukai Anna.

A munkahelyek racionalizációjával a magyarkanizsai köz-ségi önkormányzat jóval megelőzte a szerb kormányrendeletet. Elsősorban 
gazdasági megfontolásból már a múlt év elején csökkentette a hozzá tartozó szubjektumokban foglalkoztatottak létszámát, így például a 
Községi Tanács létszámát is, a feladatokat pedig szétosztotta a megmaradt alkalmazottak illetve tanácstagok között. Részben talán ennek is 
tulajdonítható, hogy most a kormányrendelet értelmében nem kellett újabb létszámcsökkentést eszközölnie. 

– Az ésszerű foglalkoztatás mindig is elsődleges szempont volt előttünk, de közben arra is fi gyelnünk kell, hogy a munkafeladatokat el 
tudjuk végezni. Azzal is törődnünk kell ilyen esetekben, hogy a plusz feladatokat szakmai képzettség tekintetében is megfelelő emberekre 
bízzuk, mert nem minden munkát tud mindenki elvégezni, és persze senkit sem terhelhetünk le képességein felül. A mostani állapotokat a 
kormány nyilván ellenőrizni fogja, megszegni a rendeletet nyilván nem lehet és nem is ildomos. Tudomásunk szerint a szerb kormány 2016-
ra újból meghatározza majd a foglalkoztatottak maximális létszámát, de megítélésem szerint bármekkora is lesz az a most meghatározott 
254-hez képest, Magyarkanizsa község abba a keretbe is bele fog férni. 

Ahogyan azt Dukai Anna elmondta, a közszférában foglalkoztatottak lehetséges létszámának meghatározásakor a kormány a község 
lakosságának és a hozzá tartozó településeknek a számát valamint a község területének nagyságát veszi alapul. A többi szerbiai községre 
vonatkozó létszámok között akad néhány olyan, Magyarkanizsához hasonló nagyságú község, ahol a miénknél több alkalmazottat is enge-
délyezett a kormány, de mint azt a Községi Közigazgatási Hivatal vezetője megjegyezte, ennek a következetlenségnek a megítélése nem az 
ő dolga, a szerb kormány döntése mögött vélhetően megfelelő indokok is állnak.  

Bödő Sándor

Nincs többlet-foglalkoztatott 
a közszférában

– Nem voltak és nem is várhatóak elbocsátások –


